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Protokoll 
Norrmalms råd för funktionshinderfrågor  
2021-09-15 möte 4/2021 

Erik Edlund, FUB Stockholm – För barn, unga och 
vuxna med utvecklingsstörning (Funktionsrätt 
Stockholms stad) – ordförande 
 
Louise Lindström, Förbundet för Delaktighet, 
Handlingskraft, Rörelsefrihet (DHR) – 
Stockholmsavdelningen – vice ordförande 
 
Gunilla Jarehult, Neuroförbundet Stockholm 
(Funktionsrätt Stockholms stad)  
 
Leonore Nyström – Huvudvärksföreningen Stockholm 
Funktionsrätt Stockholms stad  
 
Cecilia Kalderen – Autism- och aspbergerföreningen. 
 
Monicka Zachari, SRF – Synskadades riksförbund 
Stockholms stad 
 
 
Ej närvarande 
Kirsi Leijonmarck, Reumatikerföreningen Stockholm 
(Funktionsrätt Stockholms stad) 
 
 
I tjänsten närvarande 
Christer Bergman, sekreterare 
Anders Forsberg, avdelningschef 
Anna-Carin Wallin, enhetschef 
 
Tolkar: Maria Nordin och Ing-Mari Tovlin 
 
Tidpunkt 
2021-09-15, kl. 15:00-16:39 
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§ 1 
Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Erik Edlund öppnade mötet och 
hälsade deltagarna välkomna. 
 
§ 2 
Val av justerare 
Gunilla Jarehult valdes att tillsammans med Erik 
Edlund justera dagens protokoll. 
 
§3 
Godkännande av dagordning 
 
Monicka anmälde en övrig fråga om tillgängliga 
mötesformer. 
 
Louise framhöll att temapunkten bör framgå i 
föredragningslistan bland punkterna och inte 
enbart i rubriken. 
 
Dagordningen godkändes. 
 
§4 
Tema: Tertialrapport 2 
 
Anna-Carin Wallin föredrar tertialrapport 2 för 
Norrmalms stadsdelsnämnd. 
 
Förvaltningen går fram med ett överskott på  
dryga 20 mnkr. Dessa beror till stor del på ersatta 
sjuklönekostnader och stadsbidrag som ska 
spenderas i år samt att ett mindre antal individer 
som sökt bistånd vilket gett ett överskott på 
beställarenheterna. Utförarenheterna går fram 
med ett underskott men det balanseras upp på 
hela resultatet.  
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Nämndens verksamheter öppnar er och mer och 
det finns en god tillgång på skyddsutrustning och 
personal. 

 
Andelen hushåll med försörjningsstöd ökar i 
stadsdelsområdet.  

 
Nämnden uppfyller delvis uppfyller målet med 
en trygg stadsdel. Klara är fortfarande en öppen 
drogscen men det blir bättre och är ett långsiktigt 
arbete. 

 
Både familjeenheten och vuxenenheten upplever 
en ökning av ärenden.  
 
Förvaltningen har under året erbjudit många 
ungdomar feriejobb. 

 
Antal barn i stadsdelen är färre än beräknat och 
ökningen sker långsamt. Detta leder till att 
förvaltningen ska kolla över sina lokaltillgångar 
för att kunna effektivisera användandet. 

 
Under sommaren har det skett många aktiviteter 
på Sergels torg 

 
Förvaltningen har startat ett digitaliseringsråd 
och håller på och utvecklar appen 
Klarakompassen för de som är verksamma i 
området. 
 
Förvaltningen har också investerat i sina 
verksamheter och rustat upp lokaler. 
 
Det kommer att ske en mindre 
organisationsförändring på förvaltningen där det 
på myndighetssidan läggs LSS både för vuxen 
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och barn ihop. Kamran Noraghi har börjat som 
biträdande enhetschef med 
funktionshinderfrågor. 
 
 
§5 
Protokoll från förgående möte 
 
Protokollet godkändes och lades till 
handlingarna. 
 
§6 
Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 
2021-09-23 

 
 Tertialrapport 2 för Norrmalms 

stadsdelsnämnd 
 
 
Monicka ställer en fråga om hur man har 
mätt trygghet hos personer med 
funktionsnedsättning? En övrig 
trygghetsfråga är att det finns många saker 
på gatan (t.ex. sparkcyklar) som påverkar 
personer med synnedsättning. 
 
Anna-Carin svarar att mätningen finns i 
medborgarundersökningen  och i 
trygghetsundersökningen. Det kommer att 
genomföra trygghetsvandringar bland annat 
på Odenplan. Förvaltningen har tre 
platssamverkan som pågår, en på Odenplan 
en för Klara och en för 
Sveavägen/Vanadisparken. 
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En fråga om hur staden jobbar för att 
människor med funktionsnedsättningar ska 
få jobb eller praktik. Anders återkommer 
med svar. 
 

 Remiss av Stockholms stads strategi för 
nattklubbar och livescener 
 
Rådet vill framföra att nattlivet i 
Stockholm måste bli mer tillgängligt. 
Tillgänglighet står inte någon stans i 
uppdraget. Om det ska upplåtas kommunal 
mark för byggnad av nattklubbar och 
scener måste det ställas krav på 
tillgänglighet. I remissen nämns lotsar och 
rådet föreslår en tillgänglighetslots som 
upplyser nya verksamheter om 
tillgänglighet och användarvänlighet. 
 
Rådet anser även att det förutom en 
jämställdhetsanalys  även borde finnas 
hänvisning till det handikappolitiska 
programmet i tjänsteutlåtandet. 
 
Rådet anser att skrivelsen inte ska 
godkänna i sin helhet utan att lägga till 
tillgänglighetsperspektivet. 
 

 Remiss av Mer relevant än någonsin.  
- Biblioteksplan för Stockholms stad 

2022-2025 
 
Rådet anser att biblioteken bättre måste 
marknadsföra vad de kan erbjuda rådets 
målgrupper och att det finns olika 
tillgängliga media. 
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I biblioteksplanen bör begreppet 
tillgänglighet definieras samt att 
information om tillgängligt media 
saknas. 
 

 
§7 
Information från förvaltningen 
 
Anders informerar om en omorganisation på 
myndighetssidan LSS där vuxen och barn läggs 
ihop under samma enhet och en ny biträdande 
enhetschef har börjat.  
 
Nämnden öppnar sina verksamheter fullt ut nu 
när restriktionerna släpps. 
 
§8 
Övriga frågor 
Monicka frågar när rådet ska börja med fysiska 
möten igen?  
 
Anders svarar att det just nu ser ut som att nästa 
möte kan hållas fysiskt beroende på hur stadens 
riktlinjer ändras. För att öka tillgängligheten 
kommer det även efter ändrade riktlinjer att 
erbjudas delvis digitala möten. 
 
Monicka för fram att hon har svårt att ta del av 
informationen i utskickad information. Hon 
behöver förstorad text vilket är svårt att 
åstadkomma i remisserna som skickas som 
PDF/A. Stadens mallar måste 
tillgänglighetsanpassas och det är något som 
måste ske centralt. 
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Leonore frågade varför stadsdelen slussar barn 
till Bromma och Söderort för Korttidstillsyn 
(KTT) istället för att det sker lokalt i stadsdelen 
när möjligheten finns? Anders skulle undersöka 
frågan och återkomma med svar.  

 
§9 
Mötets avslutande/nästa möte 
 
Ordföranden Erik Edlund tackade för dagens 
möte. 
 
Nästa möte äger rum onsdag en 3 november 
Tema: Äldreomsorg ur ett 
funktionsrättsperspektiv 
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